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Vážení a milí spoluobčané, 

nacházíme se v  adventním čase, 
který nám v každoročním kolobě-
hu přináší nejen chladnější počasí 
a svítící výlohy obchodů, ale hlav-
ně nádech očekávání a  radosti. 
Toto období nám nabízí jedineč-
nou možnost zpomalit, zamys-
let se a sdílet radost s těmi, které 
máme rádi.

Advent znamená očekávání, a  to 
nejen očekávání vánočních dárků, 
ale především očekávání světla ve 
tmě. Je to čas, kdy můžeme nalézt 
klid ve svém srdci a spojit se s tím 
nejlepším, co v  nás je. V  tomto 
svátečním období máme příleži-
tost být vstřícní, laskaví a  sdílet 
klid a pohodu s ostatními.

Adventní svíčky nám připomína-
jí, že světlo může proniknout do 
temnoty a že každý týden nás při-
bližuje k  největšímu světlu, které 
přichází o  Vánocích. Je to čas, 
který patří Vám, Vašim rodinám 
a blízkým. V tomto období mysle-
te na odpočinek, vděčnost a pře-
mýšlejte o tom, co v našem životě 
skutečně stojí za to.

Adventní poselství nám připomí-
ná, že skutečný význam vánoč-
ních svátků spočívá v lásce k Va-
šim blízkým, ve sdílení radosti 
a  ve spojení s  tím, co je pro nás 
důležité. Ať nám tato doba přine-
se klidné chvíle, radostné setkání 
a naději na lepší a světlejší zítřky.

Věnujme také tichou vzpomínku 
těm, kteří s  námi již nemohou 
zasednout ke štědrovečernímu 
stolu, ale i  tak jsou stále s  námi 
v našich vzpomínkách a srdcích.

Všem přeji krásné adventní obdo-
bí, plné lásky, pohody a přátelství. 
Ať každý okamžik nás všechny 
naplní radostí a štěstím.

Jaroslav Švehla
starosta

Bezpečnost v obci 
Jak jste si mohli povšimnout, jednou z hlavních 
priorit zastupitelstva v letošním roce byla bezpeč-
nost v našich obcích. Jedná se o poměrně časo-
vě náročnou činnost z důvodu koordinace mezi 
mnoha subjekty, jako je např. PČR, Obecní poli-
cie, KSUS, Odbor dopravy v  Říčanech, vlastníci 
přilehlých pozemků, různí dodavatelé a v nepo-
slední řadě zastupitelé, kteří rozhodují o  jednot-
livých investicích. Detailní výpis jednotlivých 
aktivit najdete v „Rychlovkách z obce“ v každém 
časopise nebo na Facebooku – Obec Popovičky. 

Jeden příklad za všechny, jsou 3 nová zrcadla 
na křižovatkách. Na žádost občanů se začala 
tato instalace řešit v červnu tohoto roku a re-
alizace proběhla až koncem listopadu! Nej-
dříve jezdíte po vsi se zástupcem PČR tam 
a  zpět celé dopoledne a  sledujete provoz na 
přilehlých komunikacích a  simulujete různé 
dopravní situace. Na každé zrcadlo a  jeho 
umístění musí být projekt (podklady pro pro-
jekt dodává PČR a  obec dnes již v  digitální 
podobě – pasport komunikací byl realizován 

v  červnu tohoto roku) a  hromada 
schvalování a  povolování a  fotodo-
kumentace a nákresy a JPS s umístě-
ním. Musíte vybrat dodavatele, který 
má kapacity a je ochoten projekt rea-
lizovat. Veškerá komunikace probíhá 
přes datové schránky a  na vše musí 
být objednávka a smlouva… A mož-
ná by někdo řekl: „Koupíme zrcadla 
na internetu a  o  víkendu je zakope-
me, kam budeme chtít!“ 
Během jara budeme instalovat radary, 
resp. měřiče rychlosti na oba konce 
naší obce na silnici 320. Žádost o do-
taci byla podána v  říjnu, ale i  kdyby 
dotace nevyšla, realizace stejně pro-
běhne. Dobudujeme chodníky Na 
Stádlech a Petrových Vrších (tam, kde 
je to technicky možné) a  opravíme 
asfaltový povrch na silnicích. Koneč-
ně vybudujeme spojení Popovičky–
Chomutovice v ulici K Rybníku. Také 
připravujeme projekt na nové autobu-
sové zastávky (jako jsou např. v  Ne-
břenicích a  Petříkově). Dále chceme 
vybudovat zálivy pro autobusy a vjez-
dovou bránu při příjezdu do obce od 
Modletic. 
A  ještě jedno poděkování závěrem – 
váš zodpovědný přístup při nedávném 
sněžení ocenila jak Městská policie 
(viz výzva za stěračem), tak i  naše 
údržba – ten červený traktor, co nás 
ráno v 6.00 hodin budil, měl mnohem 
snazší práci. A  ve finále nás to stojí 
méně peněz z  obecního rozpočtu – 
méně posypového materiálu, méně 
nafty, a  menší zatížení pro životní 
prostředí. A to má cenu!
Jde přece o bezpečnost v našich obcích.

ÚVODNÍ 
SLOVO
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 OBEC INFORMUJE
RLC – Nákup budovy do vlastnictví obce – v katast-
ru naší obce je již mnoho let na prodej budova bývalé společnosti RLC. 
Vážíme si zájmu občanů, kterým není lhostejná naše obec a projevují 
aktivní zájem o její dění. Myslíme, že není třeba se dlouze rozepisovat 
o stávajícím stavu a využití této budovy a přilehlých pozemků. Kdo by 
nechtěl mít v  obci hospůdku s  lidovými cenami a  parčík, kde si hrají 
děti…
Je třeba zdůraznit, že záměr koupě byl již projednán a schválen usnese-
ním na zastupitelstvu dne 7. 12. 2022. Zastupitelstvo, v novém složení, 
se v období dubna až června seznámilo s budovou jako takovou a jejím 
stavem a provedlo vlastní analýzy – a to i přes stále probíhající kasační 
stížnosti vedené proti obci – a zařadilo ji do Programu rozvoje obce 
Popovičky bod „Akvizice prostorů pro obecní potřeby“, který se pří-
mo jmenuje „Vytvoření prostor pro komunitní setkávání a společenské 
akce“. 
Aby byla obec schopna zajistit hospodárnost realizace koupě objektu, 
zaplatila studii od externí konzultační firmy, která provedla právní/účet-
ní rozbor a na základě dalších konzultací třetích stran, např. firmy Ti-
mika, zkušeností okolních obcí atd. došla k závěru, který byl komuniko-
ván veřejnosti v červnovém čísle tohoto časopisu. Obec s očekávanými 
příjmy za rok 2023 cca 10 mil. je tu především proto, aby zabezpečila 
chod a údržbu obce a zajistila vyvážený rozvoj ve všech směrech – naše 
priority jsou jasně dané, viz již výše zmiňovaný Program rozvoje obce 
Popovičky 2023–2028.
Obec je v  pravidelném kontaktu jak s  majitelem objektu a  se stávají-
cím nájemcem, tak i s Městským úřadem v Říčanech. Po dohodě všech 
tří stran obec podala dne 6. 11. 2023 podnět k  prošetření stavebního 
dozoru na Stavební odbor Městského úřadu Říčany s jasným závěrem 
ze dne 4. 12. 2023: „Stavební úřad tedy shledává, že stavba je užívána 
v souladu s účelem, ke kterému byla zkolaudována.“
Na podzim tohoto roku byl v obci distribuován leták „popo sobě“ a ná-
sledně vznikla petice, která vyzývá zastupitelstvo, aby se otázkou koupě 
této budovy zabývala – finanční analýza tohoto letáku, viz Tab. 1, byla 
následně zpracována zastupitelstvem obce. I přes několikeré výzvy za-
stupitelů na adresu bývalé starostky až do jejího odvolání v dubnu 2023 
nebyl zastupitelům předložen jediný dokument či finanční rozvaha 
ohledně nákupu a využití této budovy (a nestalo se tak ani v listopadu 
2023, kdy byla v souvislosti s podanou peticí vyzvána k dodání oné stu-
die, s odůvodněním, že to je její soukromé duševní vlastnictví).
Tab. 1

Analýza cen a nákladů budovy „RLC“ 
do vlastnictví obce

rozbor letáku 
„popo sobě“ (Kč)

vlastní zdroje – hotovost obce 10 000 000

pastviny OAKS – hotovost 15 000 000

dofinancování úvěr 15 000 000

úvěr 4,5 % (na 15 let) úroky 5 000 000

Cena 41 500 000 Kč – slíbeno majiteli pí. Kučerovou 1 500 000

Celkem nákup 46 500 000

Přestavba úvěr 15 000 000

úvěr 4,5 % (na 15 let) úroky 5 000 000

Celkem přestavba 20 000 000
Provozní náklady ročně 1 000 000 Kč; 
 plyn, elektřina, voda, drobná údržba 15 000 000

1 až 2 zaměstnanci;  
ročně náklady 500 000–600 000 Kč 8 000 000

Celkem provozní náklady obce na 15 let 23 000 000

Celkem Nákup + Přestavba + Provoz na 15 let 89 500 000

Nákup a rekonstrukce RLC (hrazené z vlastních zdrojů a z úvěrů na 15 
let, bez možnosti čerpat, resp. žádat o jakékoli dotace!) a provoz budovy 
za cenu cca 90 000 000 Kč by zatížily obecní rozpočet min. do roku 2040. 
Kdo z nás tou dobou bude v zastupitelstvu obce? Chceme snad měnit 
územní plán pro využití onoho pozemku, prodat poslední lukrativní po-
zemky v Nebřenicích nebo zvyšovat obecní daně, resp. snižovat dotace 
do některých kapitol rozpočtu obce? Jediným řešením by bylo opětovné 
komerční využití této budovy, což je v rozporu s plánovaným využitím 
pro potřeby obce.
Zastupitelé jsou připraveni dále pracovat s možností objekt RLC získat 
do svého vlastnictví, nicméně to musí být za ekonomicky výhodných 
podmínek, a ne za cenu zadlužení obce, resp. vyčerpání všech finanč-
ních prostředků, které omezí, ne-li ochromí další rozvoj obce.

Rozpočet obce na rok 2024 – rozpočet na příští rok bude 
schodkový, jsou zde zahrnuty investice jako např. rekonstrukce silnic 
a chodníků, veřejného osvětlení, rekonstrukce ČOV či rozšíření altánu 
na dětském hřišti. 

Příjmy celkem Výdaje celkem Rozdíl

12 181 tis. Kč 13 261 tis. Kč -1 080 tis. Kč

Ceny vodného a stočného na rok 2024 – nárůst cen 
cca o 5 Kč je dán především navrácením obnovitelných zdrojů do cen 
elektrické energie a změnou sazby DPH z 10 % na 12 %. Na optimalizaci 
a snížení provozních nákladů za vodné a stočné se intenzivně pracuje. 

Cena vodného Cena stočného Cena celkem 

57,93 Kč/m3 s DPH 72,78 Kč m3 s DPH 130,71 Kč/m3 s DPH

Ceny za svoz komunálního odpadu na rok 2024 
– poplatek za likvidaci odpadů je splatný do konce února 2024. Po tomto 
termínu nebudou popelnice bez platného kuponu vyváženy. Známky lze 
zakoupit od ledna na OÚ. Nárůst cen je cca o 14 % a je způsoben zvýše-
ním cen firmou FCC a růstem DPH z 15 % na 21 %.

Svoz ve 
dnech

Objem v litrech / uvedené ceny jsou v Kč s DPH

120 240 660 110

7 4 780 9 560 26 290 43 815

14 2 390 4 780 -- --

Poplatek za psa na rok 2024 – poplatek je splatný do konce února 2024. 

První pes Druhý a každý 
další pes

Pes, jehož 
držitelem je 
důchodce

Druhý a každý 
další pes, jehož 
držitelem je 
důchodce

400 Kč 600 Kč 200 Kč 300 Kč

Nový zastupitel – Ing. Kateřina Marounková složila dne 2. 
11. slib jako nový zastupitel za  sdružení Společně s  vámi a  nahradila 
tím Davida Šikolu, který odstoupil z  funkce zastupitele. Kateřina je 
náš nový (a  asi historicky první) zastupitel za Nebřenice, patří mezi 
starousedlíky. V  rámci své obecní agendy se bude věnovat hlavně 
kulturním a  společenským akcím, sportu a  obecnímu rozpočtu. Pro 
tým zastupitelů je bezesporu přínosem jako Ing. ekonomie, obchodně-
-marketingový manažer a finanční specialista/účetní. Není tajemstvím, 
že v Nebřenicích provozuje farmu s koňmi. Nejedno dítě z našich obcí 
tak tráví svůj volný čas u koní namísto u TV nebo tabletu… Kateřina má 
dceru Kristýnku, která chodí na ZŠ do Velkých Popovic.

Oprava lanového centra – na začátku prosince započaly prá-
ce na opravě lanového centra na dětském hřišti. Předmětem oprav byla 
nejen výměna záchytné sítě pod zavěšeným mostem, oprava překážky 
Burmský mostek, výměna pojízdné kladky na lanovce, včetně dopnutí 
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lana a  výměny brzdné pružiny odbornou firmou, ale také překotvení 
herních prvků na stromech, které byly doposud staženy trámy. Místo 
nich byly našroubovány ocelové trny, na které byly instalovány rozpěr-
né prvky a zavěšeny herní překážky. Stejně tak byla přikotvena plošina 
u herního prvku Burmský mostek. Tento nový způsob uchycení, kte-
rý umožní stromům dále růst a zvětšovat svůj objem, byl konzultován 
a schválen příslušným odborem životního prostředí. 
Dále byl zakoupen nový kolotoč zn. KARUSEL 160, který byl nainsta-
lován na dětském hřišti. Tento kolotoč je určen pro děti od 3 do 8 let. 
Přejeme všem dětem příjemné hraní. Na dalším zvelebování dětského 
hřiště a jeho okolí pracujeme.

Základní škola – i když jsme teprve v plných přípravách na vá-
noční svátky, již teď vedeme jednání o  zajištění základní povinné školní 
docházky pro naše budoucí prvňáky. Vzhledem k tomu, že se v naší obci 
základní škola nenachází, oslovili jsme deset zřizovatelů základních škol 
v okolí se žádostí o zřízení spádového obvodu pro plnění povinné školní 
docházky pro děti s místem trvalého pobytu v Popovičkách. Nyní čekáme 
na stanoviska oslovených zřizovatelů, které budeme posléze vyhodnocovat. 

V příštím školním roce 2024/2025 evidujeme šest dětí s trvalým po-
bytem v naší obci, které se chystají do 1. třídy. Většina z nich upřed-
nostňuje základní školu nejbližší, a to školu v Modleticích. I přesto, že 
se doposud nepodařilo pro naši obec vyjednat spádový obvod, byla 
dne 1. 4. 2022 uzavřena mezi Obcí Popovičky a Obcí Modletice Do-
hoda o zajištění povinné školní docházky v jiné obci. Byly stanoveny 
podmínky pro přijímání dětí s místem trvalého pobytu na území naší 
obce ve škole zřízené Obcí Modletice, tj. v ZŠ v Modleticích, a to dle 
kapacitních možností školy a dle stanovených kritérií pro přijetí. 
Na základě této smlouvy jsme odeslali jmenný seznam dětí, u nichž je 
předpoklad, že přijdou v následujícím roce k zápisu do 1. třídy a bu-
dou přijaté. Budoucím prvňáčkům přejeme krásné Vánoce a  třeba 
i novou školní tašku od Ježíška. 

Jak zlikvidovat vánoční stromek? - vánoční stromky 
zbavené ozdob a  jiných dekorací odkládejte na kompost v Chomuto-
vicích. Stromky beze zbytků ozdob, háčků a řetězů prosíme odkládejte 
k jedné straně kompostu tak, aby nedocházelo k mísení s ostatním od-
padem. Posléze budou stromky ekologicky zlikvidovány.

Společnost TIMIKA se od svého založení 
specializuje nejen na získávání dotací pro 
obce a  města v  České republice, ale i  na 
pomoc obcím a městům s přípravou a re-
alizací jejich projektů, které jsou financo-
vány z národních, evropských i krajských 
dotací, případně z obecních rozpočtů.
Poskytujeme obcím a městům komplexní 
služby v oblasti přípravy projektů, pomá-
háme vybrat vhodné dotační programy. 
Máme tým zkušených projektových ma-
nažerů, kde někteří členové mají více jak 
20leté zkušenosti s evropskými dotacemi. 
Spolupracujeme s  obcemi od prvotní-
ho vyhodnocení projektových možností, 
úzce spolupracujeme s  projektanty při 
přípravě projektové dokumentace tak, aby 
byla v souladu s dotačními podmínkami, 
zpracováváme žádosti o dotaci, výběrová 
a zadávací řízení, manažersky řídíme celé 
projekty až po závěrečné vyúčtování do-
tace. Máme bohaté zkušenosti s přípravou 
projektů v různých oblastech, jako jsou:
•  Investice do veřejné infrastruktury (do-

prava, kanalizace, vodovody, energetika, 
odpady)

•  Rozvoj vzdělávání (mateřské a základní 
školy)

•  Ochrana životního prostředí (ochra-
na přírody a krajiny, budování rybníků 
a tůní)

V  obci Popovičky jsme se podíleli na 
přípravě Rozvojového plánu obce, tak 
aby nejlépe odpovídal potřebám obyva-
tel a  strategickému rozvoji obce na příš-

tích mnoho let. Společně jsme podávali 
žádost o  dotaci na opravu komunikací 
v Popovičkách a propojení Petrových Vr-
chů s  Chomutovicemi – ul. K  Rybníku. 
Máme podánu žádost o dotaci na měřiče 
rychlosti na hlavní silnici č. 320. Spolu-
pracujeme na projektu fary, kde hledáme 
propojení představ obce s  možnostmi 
dotačních programů, připravujeme podá-
ní žádosti o  dotaci na rekonstrukci kos-
telní zdi v  únoru příštího roku, která je 
dlouhodobě v  havarijním stavu. Aktivně 
připravujeme výběrové řízení na kom-
plexní modernizaci veřejného osvětlení, 
rekonstrukce komunikací Petrovy Vrchy, 
K Rybníku a Na Stádlech včetně chodníků 
a nových parkovacích míst. Společně jsme 
analyzovali možnost koupě budovy RLC, 
kterou jsme vyhodnotili jako pro obec 
této velikosti ekonomicky hodně zatěžu-
jící.
Dále zajišťujeme administraci výběrových 
řízení na dodavatele, a to nejen projektů, 
které jsou financovány z dotací, ale i pro-
jektů, které obce financují z  vlastních 
zdrojů. Máme navázánu dlouholetou úz-
kou spolupráci s advokátní kanceláří, což 
je u výběrových řízení na projekty finan-
cované z  veřejných peněz záruka kvality, 
férovosti výběru dodavatele a  dodržení 
všech zákonných podmínek. 
Máme silný tým externích projektantů 
a  architektů, kteří zpracují projektovou 
dokumentaci dle požadavků a  metodic-
kých pokynů dotačních fondů tak, aby 

tyto projekty splnily všechny předpoklady 
pro schválení.
Umíme pomoci obcím a městům s přípra-
vou strategických dokumentů, které jsou 
důležité jak pro správu obce, tak i pro zís-
kávání dotací. Mezi tyto dokumenty patří 
například:
• Strategické plány obcí a měst
• Investiční záměry
• Prognózy vývoje počtu obyvatel
• Plány rozvoje sportu
Závěrem bych rád popřál všem občanům 
obce Popovičky Vánoce plné lásky, radosti 
a pohody. Ať vám přinesou vše, co si pře-
jete, a nový rok 2024 ať je pro vás rokem 
úspěchů, štěstí a zdraví.

Martin Hrbek, majitel 

Společnost TIMIKA: spolehlivý partner obcí a měst

 OBEC INFORMUJE
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RYCHLOVKY Z OBCE – OHLÉDNUTÍ ZA PODZIMEM

25. 9. jsme zprovoznili bednu na písek, je umístěná u  ČOV, 
v případě povodní můžeme rychle reagovat a zachraňo-
vat majetek pomocí pytlů s pískem. 

27. 9. proběhla revize a čištění ČOV, jde o optimalizaci provozu 
a snížení nákladů, které se týká nás všech v pravidelném 
vyúčtování za vodné a stočné.

3. 10. proběhly čtvrtletní fyzické odečty nedálkových vodomě-
rů v obcích Popovičky a Chomutovice.

3. 10. byl předán po opravě mostek 
v Chomutovicích. Také byl opra-
ven i druhý mostek v Chomuto-
vicích, a to na základě požadavku 
stavebního úřadu a za asistence 
odborného projektanta.

4. 10. dobrovolní hasiči obdrželi díky 
Nadaci Agrofert nové zásahové 
přilby. Obec Popovičky pořídila 
pro svou jednotku sboru dob-
rovolných hasičů celkem 6 zá-
sahových přileb SICOR VFR-EVO s  příslušenstvím. Část 
nových přileb nahradila staré nevyhovující přilby a druhá 

část bude sloužit 
novým členům jed-
notky. Díky poříze-
ní nových přileb se 
také zvýšil komfort 
a  bezpečí členů 
jednotky u zásahu.
Celková pořizovací 
cena byla 57 485 
Kč, z  toho 47 000 

Kč přispěla Nadace Agrofert z hasičského fondu, zbývající 
částku doplatila obec Popovičky ze svého rozpočtu. Přilby 
s  příslušenstvím dodala Požární bezpečnost s.r.o. Děku-
jeme Nadaci Agrofert za štědrý dar a obci Popovičky za 
podporu jednotky.

14. 10. jsme nainstalovali podzim-
ní výzdobu u hřbitova, strašá-
ka s dýněmi.

14. 10. se konal Špacír, již 8. ročník 
turistického pochodu přes 
čtyři okolní obce. 

11. a 12. 10. po předchozí objed-
návce kominík čistil komíny 
v domácnostech.

27. 1 0. v předvečer 105. výročí vzniku republiky jsme položili 
věnec u lípy republiky v Chomutovicích.

30. 10. jsme nainstalovali duchařskou výzdobu na návsi v Cho-
mutovicích jako přípravu 
na lampionový průvod. 

2. 11. proběhlo veřejné zase-
dání zastupitelstva, zápis 
je k  dispozici na webo-
vých stránkách obce. 

4. 11. jsme spoluorganizovali 
I. fázi sázení stromů s or-
ganizací Sázíme stromy, 
z.ú.

4. 11. se konal lampionový průvod obcemi zakončený na dět-
ském hřišti. 

7. 11. jsme nechali obnovit vo-
dorovné značení plastovou 
barvou. Pro zvýšení bezpeč-
nosti jsme po dohodě s PČR 
vytvořili optické stop čáry 
v obytné zóně.

9. 11. jsme spoluorganizovali II. 
fázi sázení stromů s  organi-
zací Sázíme stromy, z.ú.

11. 11. proběhla podzimní brigá-
da, také byly přistaveny kon-
tejnery na domovní odpad.

21. 11. byl nainstalován nový ko-
lotoč na dětském hřišti. 

22. 11. na přání našich občanů 
byla nainstalována 3 do-
pravní zrcadla. Zároveň byla 
dokončena revize svislého 
dopravního značení ve spo-
lupráci s  PČR a  KSUS. Bylo 
odstraněno téměř 20 ne-
aktuálních či zavádějících 
dopravních značek nebo 
dodatkových tabulí. Věříme, 
že to přispěje ke zvýšení bez-
pečnosti v našich obcích.

25. 11. jste měli možnost si užít společný večer v Modleticích 
na „Sousedském posezení“. 

29. 11. jsme spoluorganizovali III. fázi sázení stromů s organiza-
cí Sázíme stromy, z.ú.

3. 12. jsme ozdobili a rozsvítili stromeček na návsi v Chomuto-
vicích. Také jsme přivezli postavičky do betléma, které loni 
obec získala darem od rodiny Švehlových. 

5. 12. se konala Mikulášská nadílka v Nebřenicích na náměstí 
před restaurací La Bottega Oaks Deli Bistro. 

4. – 8. 12. probíhala oprava lanového centra na dětském hřišti. 
13. 12. proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva, zápis je k dis-

pozici na webových stránkách obce. 
17. 12. se konalo „Adventní odpoledne“ v Popovičkách a Cho-

mutovicích. 
24. 12. se bude konat půlnoční mše svatá v kostele sv. Bartolo-

měje, po mši vás zveme na svařák. 
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Letos proběhl 8. ročník turistického po-
chodu přes čtyři obce Modletice, Popovič-
ky, Herink a Dobřejovice. V každé vesnici 
bylo připravené občerstvení, od snídaně 
přes opékání buřtů až po svařák ve skále 
v Dobřejovicích. Špacír navazoval na akci 
Halloweenské Halali právě v  Dobřejovi-
cích, kde kromě občerstvení byl připrave-
ný animační program a strašidelná stezka 
pro děti kolem rybníka. Stezky se zúčast-

Letošní podzim byl teplý, listí nestihlo 
ještě spadnout, ale i  tak jsme ho shrabali 
několik valníků. Kromě listí jsme také čis-
tili strouhy podél silnic, prořezávali keře 
a sázeli cibuloviny.
K dispozici byly po celý den kontejnery na 
domovní odpad, které se opět zaplnily už 
během prvních hodin.  
Jako vždy děkujeme dobrovolným hasi-
čům a všem, kteří se zúčastnili a mají zá-
jem na tom, abychom to kolem sebe měli 

nilo 120 odvážných dětí, které na konci 
obdržely sladkou odměnu a  všechny to 
zvládly i s občasnými slzičkami.  
V  každé vesnici účastníci obdrželi turis-
tickou známku. 
Délka trasy byla celkem 10 km a  byla 
sjízdná pro kočárky v celé délce. Na celou 
trasu navazovaly autobusy, každý si mohl 
zvolit úsek dle svých možností. Trasa je 
vhodná i pro pejsky. 

hezké. Po brigádě se podávala v  hasičár-
ně gulášová polévka s  rohlíkem, koblihy 
a pivko. 
Také jsme odzkoušeli nový štěpkovač větví 
na návsi v  Chomutovicích, kde jsme ne-
chali prořezat keře podél potoka. Cílem je 
výrazné snížení nákladů na odvoz biood-
padu a  případné použití štěpky k  dalším 
účelům. První hromada štěpky je volně 
k dispozici k použití na vaše zahrady. Na-
chází se u hmyzího hotelu (ul. K Rybníku).

Náš obecní úřad zajišťoval opékání buř-
tů na dětském hřišti a občerstvení. Opět 
jsme rozdali spoustu popcornu dětem 
i  dospělým. Počasí se až na vítr celkem 
vydařilo, účast byla opět hojná až na 
obyvatele našich obcí. Pojďme příští rok 
vyrazit ve vyšším počtu, je to moc pěkná 
akce a  máte šanci se potkat se sousedy 
z okolních obcí!

Špacír 14. 10. 

Podzimní brigáda 11. 11. 

ZE ŽIVOTA OBCE
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V loňském roce jsme ve spolupráci s or-
ganizací Sázíme stromy, z.ú., vysázeli 
podél silnic 48 stromů a  Krajská správa 
a údržba silnic Středočeského kraje dal-
ších 80.
Tento podzim jsme se zaměřili na pěší 
stezky, kde jsme celkem vysadili 63 stro-
mů a 57 keřů.
Celkem jsme tedy během roku vysadili 
191 stromů (zabezpečených proti okusu 
zvěře, hlavně daňků). Na jaře plánujeme 
další výsadbu keřů na pěších stezkách, 
aby měla zvířátka dostatek útočišť.
Také jsme vysadili trvalky a  traviny po-
dél hmyzího hotelu a vytvořili jsme nový 
trvalkový záhon u ČOVky a u pomníku 
na hřbitově. Pokud máte nápad na další 
trvalkové záhony v obci, dejte nám vědět.
4. listopadu jsme osazovali pěší stezku 

z Chomutovic směrem na Herink. Vysa-
dili jsme 31 stromů ve složení bříza, dub, 
habr, lípa a ovocné stromy (hrušeň, jab-
loň, slivoň a třešeň).
9. listopadu jsme osazovali stezku od 
autobusové zastávky v  Popovičkách ke 
kompostu. Vysadili jsme 17 stromů ve 
složení duby, buky, habry, jilmy, lípy, 
topoly a 57 keřů. Dokonce si jednu lípu 
vysadil i Ing. Petr a Ing. Smetánka z Od-
boru životního prostředí v Říčanech.
29. listopadu jsme osazovali stezku směr 
Herink již za sněhových podmínek. 
Dobrovolníci to nevzdali ani v extrém-
ním počasí a vysadili dalších 15 stromů 
ve složení jeřabiny, lípy, habry a ovocné 
stromy. Občasně se zahřívali u  ohně, 
který jsme rozdělali přímo na stanovišti 
.

Chtěli bychom poděkovat všem firmám, 
jejichž zaměstnanci se v  rámci dobro-
činného dne zúčastnili výsadby nebo 
zakoupili stromy (seznam firem, které 
se podílely na sázení, naleznete na strán-
kách www.sazimestromy.cz/cs/akce/po-
povičky). Dále chceme poděkovat našim 
obyvatelům, dobrovolníkům ze Sázíme 
stromy, z.ú., a  také našim zemědělcům 
a  vlastníkům okolních pozemků, bez 
jejichž pochopení by v  podstatě nebylo 
možné tuto výsadbu uskutečnit.
Obecní úřad ve spolupráci s  arboristou 
a  Odborem životního prostředí v  Říča-
nech vybral vhodné lokality, dovezl stro-
my a  materiál na stanoviště, zajistil pří-
pravu děr na stromy a  rozměření. Dále 
zajišťoval občerstvení, TOI a  opékání 
buřtů na hřišti.

Sázení stromů v našich obcích 4., 9. a 29. 11. 
ZE ŽIVOTA OBCE
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Sraz na lampioňák byl před obecním úřa-
dem, poté jsme s dětmi vyrazili v doprovo-
du dobrovolných hasičů na průvod z Cho-
mutovic směrem na Stádla a do Park Hotelu 
Popovičky, kde byly pro děti přichystané 
makronky s motivem Halloweenu. Průvod 
jsme ukončili na dětském hřišti.
Větší děti se ještě vydaly na strašidelnou 
stezku, lemovanou finskými svícemi, 
reálně vypadající mrtvolou zapůjčenou 
z filmového studia, chrlícím ohněm, umě-
lým kouřem, smrtkou v  kápi, převozní-
kem a  dalšími strašidly z  řad našich, již 
odrostlejších, dětí.

Besídka se konala v  Nebřenicích na ná-
městí před restaurací La Bottega Deli 
Bistro. Než dorazil Mikuláš, děti si mohly 
nazdobit perníčky, nechat si namalovat 
obličej od Andrey Dudaško, dát si nealko 
punč nebo se koulovat v obrovských hro-
madách sněhu. Letos jsme to díky sněho-
vé nadílce měli ještě víc pohádkové.
Starosta Jaroslav Švehla spolu se zástupci 
OAKS a  vedením restaurace slavnostně 
rozsvítili stromeček a  zahájili celou akci. 
Poté dorazil Mikuláš, čert a anděl. Miku-
láš měl připravenou knihu hříchů, všech 
dětí se ptal, co se jim povedlo i nepovedlo 

U ohně pak měly děti za odměnu magická 
lízátka zapíchaná v dýni, duchařský pop-
corn nebo maršmeloun na opékání. Také 
si mohly nalepit strašidelné tetování na 
obličej nebo si vydlabat dýni.
K občerstvení se podávala dýňová polév-
ka, buřty k  ohni, svařák a  čaj. Popcorn 
jsme opět nestíhali vyrábět, rozdali jsme 
kolem 100 litrů, to už je jak v malém mul-
tikině.
Všem dětem moc děkujeme za účast 
a také všem živým i neživým strašidlům, 
která nám pomohla děsit na strašidelné 
stezce.

v letošním roce. Nejvíce se ozývalo nedo-
statečné čištění zoubků, uklízení pokoje 
a  příprava do školy. Je vidět, že všechny 
děti spíše baví lumpárny! Anděl rozdával 
dárky všem dětem, které odrecitovaly bás-
ničku, a čert je lákal jak jinak než do pek-
la. Dokonce si některé hříšníky pamatoval 
z  loňského roku. Vše nakonec dopadlo 
dobře, fronta dětí byla opět dlouhá, ale na 
každého se nakonec dostalo.
Rodiče se při čekání na své děti zahřívali 
svařákem, punčem nebo vaječným koňa-
kem. V restauraci se podávala neapolská 
pizza.

Lampionový průvod 4. 11.

Mikulášská besídka 5. 12.

 ZE ŽIVOTA OBCE 
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Sousedská se opět konala v  Zámeckém 
sálu v  Modleticích. K  tanci a  poslechu 
hrála Kapela pod altánem, která se posta-
rala o skvělou zábavu, pár fanynek si s ní 
zazpívalo i na pódiu a ve dvě ráno je nikdo 
nechtěl pustit domů. Na parketu bylo celý 
večer živo.
Během večera se na chvíli zastavil i Elvis 
Presley, v  podání Radka Tupého, který 
zazpíval své největší hity. Měli jsme tak 
možnost zavzpomínat na tuto legendu, 
zatancovat si a zazpívat.
Pro zúčastněné byla připravena bohatá 
tombola, prodalo se kolem 800 lístků. Přes 
100 darů poskytly místní firmy, obyvatelé 
a obecní úřad, jako např. vouchery na pi-
zzu, pronájem vozíku, mytí interiéru auta, 
masáž, dřevo na topení či jízdu na koni. 
Mnozí také ocenili pytle se zrním, granule 

pro psy, víno, šampaňské, salámy, inova-
tivní jídlo Mana, pivní sety či sluchátka. 
Hlavní cenou byl kávovar Nespresso.
Zvláštní cenou byly 2 poukazy na prohlíd-
ku 1. pražské hasičské stanice celkem pro 
10 osob, které zajistil Václav Škorpil. Na 
toto téma ještě navazuje rozhovor na stra-
ně 12.
Václav ještě dodává: Na stanici jsem strá-
vil něco přes hodinu, rozhovor probíhal za 
Davidovy služby, takže bylo docela štěstí, 
že se zvládl na jeden pokus, ale vše mu-
selo opravdu odsýpat. Během rozhovoru 
byly vyhlášeny tři poplachy, kdy měl Da-
vid vyjíždět k zásahu. Na stanici vládl klid, 
pohoda, vše bylo čisté, srovnané, auta se 
jen leskla, a když se spustil poplach, nebyl 
zde žádný chaos, ale organizovaný rychlý 
přesun k autům a… výjezd.

Z rozhovoru s Davidem je cítit jeho zápal 
pro věc, dokonalý přehled a  zkušenost. 
David by se mohl chlubit tolika úspěchy, 
ale stále dokola mluví o kolezích, o jejich 
zapálení, nadšení a schopnostech, o tom, 
jaká je čest a  radost s  nimi pracovat. 
Zmiňuje propracovanost školení, trénink 
a  organizaci práce u  HZS, nezapomene 
vysoce ocenit kolegy od PČR a ZZSHMP. 
Cokoliv o zachráněných životech, ať tady, 
nebo v zahraničí, to z něj musíte doslova 
páčit.
Byla to hodina, kterou přeji prožít každé-
mu, kdo touží poznat osobně opravdové 
hrdiny, a shrnout ji můžu takhle: nechci, 
aby mě někdy museli stříhat z  auta, ale 
když už, tak ať je to na Praze 2.
Všem moc děkujeme za účast a příští rok 
se na vás opět těšíme v Modleticích.

Sousedské posezení 25. 11. 
ZE ŽIVOTA OBCE
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Z HISTORIE

Zámeček v Nebřenicích kdysi patřil rodině Nostitzů – 1. díl
Jak vypadá zámek obklopený golfovým hřištěm? O tom, jak úspěšně se dá vdechnout 
nový život chátrajícímu areálu a jak zdařile lze provést rekonstrukci kompletně zde-
vastovaného objektu, svědčí projekt Oaks Prague v Nebřenicích. Lokalita nabízí lu-
xusní bydlení pouhých patnáct kilometrů jihovýchodně od Prahy.

Nebřenický zámeček slouží především 
golfistům a milovníkům dobré kávy
Areál se nachází na návrší v západní čás-
ti Nebřenic. Památkově chráněný park 
s  mohutnými stromy v  této době hýří 
pestrými barvami podzimu. Stojíme před 
nádhernou budovou zámečku, který od 
poloviny 20. století několik desetiletí chá-
tral. Prohlížíme si původní fotky a porov-
náváme je s realitou. Jednopatrová budo-
va s ustupující střední částí vytváří dojem 
trojkřídlé kompozice, stejně jako kdysi. 
Na fasádě zámečku jsou dokonce k vidě-
ní původní dekorativní prvky a  zdobení 
z  19. století, které byly v  rámci renovace 
objektu navráceny. „Všichni se na rekon-
strukci moc těšili. Panovaly obavy, že objekt 
bude chátrat stejně jako v padesátých letech 
po jeho zabavení, zejména neutěšený stav 
hospodářských stavení se nikomu nelíbil,“ 
uvádí Jan Kozler, ředitel developmentu 
skupiny Kaprain. „Místní se sem teď chodí 
dívat. Objekt se stal oblíbeným cílem pěších 
procházek, kde si rodiny můžou pochutnat 
na dobrotách v restauraci golfového klubu,“ 
dodává.

Historie venkovského zámečku je 
spojena s Nostitzovými
Venkovský zámeček v  pozdně klasicist-
ním stylu vznikl až v polovině 19. století. 

Původně se zde nacházel statek, jenž byl 
součástí panství Průhonice a jehož majite-
lem byl hrabě Albert Nostitz. Jeho historie 
je ale zahalena rouškou tajemství. „Moc 
archivních materiálů týkajících se bližších 
informací o  statku se bohužel nepodařilo 
nalézt,“ líčí ředitel Národního památko-
vého ústavu Jan Žižka. Podrobnější popis 
pozemkového vlastnictví přináší až doku-
mentace stabilního katastru z roku 1841. 
Pozemky zde uvedené byly evidovány jako 
půda náležející k domu s číslem popisným 
1 v  Nebřenicích, jehož majitelem byl již 
zmíněný hrabě Albert Nostitz. Když ale 
byla v  českých zemích roku 1848 zruše-
na patrimoniální správa (veřejná správa, 
kterou pozemková vrchnost vykonávala 
na svých panstvích; zahrnovala jak správu 
majetku, tak správní a  soudní oprávnění 
vůči poddaným, pozn. aut.), dosavadní 
majitel ještě tentýž rok v  květnu prodal 
celý areál hraběti Josefu Hilbertovi von 
Schüttelsberg. „V té době nebřenický dvůr 
představoval rozsáhlou zemědělskou used-
lost s  přízemním obytným domem a  hos-
podářskými staveními,“ vypráví Jan Žižka. 
„Právě hrabě Schüttelsberg nechal postavit 
zámeček a nové hospodářské budovy, které 
zvětšily dosavadní dvůr. V těchto pro Neb-
řenice zlatých časech vznikl přírodně-kra-
jinářský park, před zámeckým průčelím 

okrasná zahrada a dvůr na ostatních stra-
nách obklopily sady a zeleninové zahrady,“ 
dodává. 

Další majitelé zámku se v  areálu příliš 
neohřáli
Důležitý mezník ve vlastnictví nemo-
vitosti nastal v  roce 1902, kdy se Rudolf 
Hilbert von Schüttelsberg rozhodl ten-
to statek prodat rytíři Lvu von Stangler. 
O pět let později už se ale novými majiteli 
stali manželé Fischerovi, od kterých však 
zámek v  roce 1910 koupil lékař Antonín 
Novák. Jeho rodině už majetek zůstal až 
do roku 1949, kdy byl znárodněn a  jeho 
správcem ustanoven Státní statek v  Ří-
čanech, n. p. To budově neprospělo. Po-
stupně chátrala, trpěla nešetrnými zásahy 
a  mlčky přihlížela hospodaření státního 
statku. 

Do této doby se ale podíváme až příště. 
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ADVENTNÍ SETKÁNÍ 17. PROSINCE

Na lampionovém průvodu jsme vyhlásili 
výtvarnou soutěž na téma „Advent očima 
dětí“, obrázky mohli rodiče nosit na OÚ 
do 10. prosince. Všechny obrázky v  po-
čtu 64 byly vystaveny na faře u příležitosti 
„otevřených dveří“.

Moc děkujeme všem našim malým uměl-
cům i dětem z MŠ a ZŠ Modletice, kteří 
nakreslili obrázky a podpořili tak naši vý-
stavu. 

Čokoládovou odměnu si nakonec odnesly 
Tobík - 4 roky, Karin - 12 let a Nasťa - 8 let 
Porota, ve složení Katky Marounkové, He-
lenky Dražanové a Martina Patáka, měla 
těžký úkol vybrat vítěze. Všechny obrázky 
byly naprosto úžasné! 

Kromě obrázků jsme také připravili 
prodejní výstavu fotografií

„POPOVIČKY V DETAILU“
od místních autorek, které se zaměřily na 
detaily, jež při průjezdu obcí přehlédnete 
nebo nejsou běžně 
přístupné.  

Vystavovaly: 
Lucie Štantejská, 
Alžběta Patáková, 
Beáta Tuháčková 
a Klára Šenkýřová

V neposlední řadě si mohli návštěvníci 
prohlédnout celou faru a nechat se unést 
přednáškou o historii, kterou uváděl Mgr. 
Filip Facincani z Národního památkové-
ho ústavu. 

Výstava dětských obrázků a fotografií na faře 

 Lucie Štantejská

Beáta Tuháčková 

 Alžběta Patáková

Klára Šenkýřová 
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ADVENTNÍ SETKÁNÍ 17. PROSINCE

Koncert v kostele a setkání u stromečku 
Odpolední program pokračoval v  kos-
tele sv. Bartoloměje koncertem Českých 
madrigalistů. Zazněla zde hudba advent-
ního času, jako jsou Staročeské roráty, 
písně od A. V. Michny z Otradovic, J. C. 
Vodňanského, H. L. Hasslera a  dalších. 

Sbor dirigovala Veronika Hádková a  na 
varhany doprovázel Miroslav Pšenička.
Vokální soubor Čeští madrigalisté byl za-
ložen v roce 1929, jeho repertoár čítá přes 
400 skladeb se zaměřením na renesanční 
a  barokní hudbu. Spolupracuje na svých 

koncertech s  předními českými instru-
mentalisty, s rozhlasem a televizí. S Praž-
ským komorním orchestrem natočil na 
CD Českou vánoční mši Jana Evangelisty 
Kypty, Poklady vánoční hudby či Českou 
mši vánoční Jana Jakuba Ryby. 

Nakonec jsme se zahřáli u svařáku a ohně 
na návsi v Chomutovicích, kde se konalo 
tradiční sousedské setkání u stromečku.
Měli jsme možnost si navzájem ochutnat 
vánoční cukroví a další dobroty, které jste 
přinesli.
Zazpívali jsme si vánoční koledy a  kdo 
chtěl, mohl si domů odnést Betlémské 
světlo. 
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  ROZHOVOR

ppor. David Síla
profesionální hasič, 
velitel čety 1. pražské hasičské stanice, velitel čety USAR teamu, 
vícenásobný mistr Evropy v dřevorubeckém sportu, 
pochází z Čestlic

Hoří, hoří, hoří, bliká nápis na světelném boxu 
v Davidově kanceláři, z reproduktoru je slyšet 
siréna a následně hlášení „Pozor, výjezd! Požár 
bytu, vyjede 1. družstvo, ulice…“. David na 
chvilku odchází a vrací se s tím, že jeho místo 
při výjezdu zaujme kolega. To se stalo potom, 
co jsem dosedl na židli – beru rychle papír 
a tužku.

Davide, v  první řadě děkuju, že můžeme 
rozhovor udělat přímo na tvém pracovišti 
(HZS hl. m. Prahy, Centrální stanice, Sokol-
ská ul.), už teď mi všichni závidí  Vidím, 
že sebou budeme muset švihnout.
Pocházíš od vojáků (místo na kopci mezi 
Dobřejovicemi a  Čestlicemi, dříve spojař-
ská posádka AČR), tedy nejen místopisně, 
ale i profesí tvého táty, nelákaly tě spíš ze-
lené maskáče?
No, já za sebou mám nějakou zkušenost i v ar-
mádě. Tři roky jsem sloužil jako délesloužící 
a absolvoval jsem tři mezinárodní mise v Bos-
ně. Na konci kontraktu jsem byl převelen na 
základnu v Pardubicích k oddílu hloubkového 
průzkumu 4. brigády rychlého nasazení.

Tady je tvoje mateřská stanice, nebo jsi jich 
prošel více? 
V  Praze jsem byl na třech stanicích, začínal 
jsem v  roce 1991, to jsem nastoupil sem, na 
Sokolskou. Po roce si mě stáhli do Krče, kde 
jsem se specializoval na požární sport a  re-
prezentoval pražské hasiče. Po pár letech jsem 
dostal možnost stát se velitelem družstva, 
a tak jsem se vrátil sem na centrálu. Po nějaké 
době jsem odešel na smíchovskou stanici a po 

sedmi letech se opět vrátil sem, jako velitel 
čety. Tady sloužím už asi dvanáct let.

Velíš tedy velké skupině lidí, kolik jich je?
V  současné době má moje četa dvacet čtyři 
hasičů.

Co pozice velitele tak velké skupiny obnáší? 
Mít na starosti takový počet lidí, byť s  rý-
mičkou asi doma nezůstávají, není jistě leg-
race.
Já mám obrovskou kliku, protože tady jsou 
lidi, kteří tu práci chtějí dělat. Práce je baví, 
jsou pyšní, že jsou na centrální stanici a  že 
jezdí, navíc jsou mladí a mají do toho chuť. Je 
to skvělé tady s nimi být. 
Po pracovní stránce se moje úkoly rozdělují 
do operačního a organizačního řízení. Orga-
nizační část zahrnuje administrativní chod 
stanice, a  zajištění, aby tým byl dostatečně 
vycvičený, to je laicky a  rychle řečeno. Ope-
rační, to je vše u výjezdu. U zásahu bych měl 
být vždy, když vyjedou více jak dvě družstva. 
Např. tedy větší požár, nehoda s  více zraně-
ními apod.

Říká se, že hasiči už moc nehasí, spíš zasa-
hují u  dopravních nehod. Je to tak i  tady 
v Praze?
Ano, v  tom jednadevadesátém roce to byly 
především požáry, teď se to hodně změnilo 
na technické zásahy. Zpravidla to bývají do-
pravní nehody, otevření bytu, vyprošťování 
lidí z  výtahu, drobnější požáry košů, popel-
nic. Větší požáry domů, sklepů apod., to bylo 
v  devadesátých letech denně, nyní se stávají 
tak jednou do týdne.

Čím to je? 
Lidi jsou opatrnější, mají větší povědomí, 
není tolik kotelen, lokálních topenišť, tím to 
kleslo.

S  jakými potížemi se setkáváš? Často se 
mluví o záchranářské uličce, neprůjezdnos-
ti  křižovatek a ulic na sídlištích?
Co se týká té cesty k  případu, tak to tady 
máme poměrně těžký, vzhledem k  lokalitě 
(centrum Prahy), na druhou stranu, ty hlav-

ní tepny, kde je více silničních proudů, tam 
je to dobrý, lidi nám umějí uhnout, a  snaží 
se, vidím v  tomhle velký progres a  zlepšení. 
Horší je pak odpovědnost při parkování vozi-
del, často se parkuje, kde se nemá, křižovatky 
apod.

Dozvídáte se o  dopravních uzavírkách, 
omezeních?
Ano, TSK nám vždy takovou věc nahlásí, na 
ranní poradě pak vše probereme a  řekneme 
si, jestli projedeme, nebo se máme těmhle 
místům vyhnout.

Jak správně nahlásit požár, co je pro vás nej 
info?
Dneska je to super, když se volá z mobilního 
telefonu, operační středisko dokáže lokali-
zovat místo, popíšeš místo, co hoří, dobrý 
je popsat typ kouře, jeho barvu, bílý, černý, 
nebo jestli vidíš plamenný hoření. Pokud se 
jedná o technický zásah, tak tam se většinou 
volá přes jiné složky IZS. Takže tyto informa-
ce už dostáváme vytěžené např. od PČR nebo 
záchranky. Operátoři na tísňových linkách 
dokáží opravdu velice dobře získat potřebné 
informace. Takže pokud nevíš, co přesně říct, 
tak operátor převezme iniciativu a ty jen od-
povídáš. Stále platí, že dokud hovor neukončí 
operátor, tak nezavěšuj.

Vzhledem k  tomu, že jsme stejná věková 
kategorie, tak si dovolím říct, že pamatu-
ješ Karosy, možná i Tatry 148, jak se vůbec 
změnila technika, nejen ta vozová, kterou 
máte k  dispozici, jak se změnily způsoby/
techniky zásahů? 
Auta se změnila hodně, např. dříve byly všech-
no manuály, nebo, když se vyjíždělo v  zimě 
ráno ve tři hodiny, tak to nebylo tak, že auto 
bylo předehřáté, max. byl nafoukaný vzduch 
apod., ale myslím, že třeba ty starší typy toho 
zase vydržely více. Dnes je zase o něco složi-
tější provoz atd. Co je podstatnější, tak dříve 
vyjížděla družstva v devíti členech, dnes máme 
1/5, případně 1/3 (tedy velitel + strojník a 2 ha-
siči) a musíme dělat stejnou práci.
Ty hasební prostředky, ty se moc nezměnily, 
změnila se např. proudnice, která je efektiv-
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nější, změnila se taktika hašení. V čem vidím 
velký pokrok, to jsou technické prostředky, 
jako jsou vyprošťovací nástroje, výšková tech-
nika se velice posunula, je kvalitnější, dostá-
váme se do větších výšek, automobilové žeb-
říky mají i zalamovací ramena, dokážeme se 
tak dostat na šikmé střechy atd.
Myslím, že jste většinou na místě zásahu 
jako první, jak jste školeni po zdravotní 
stránce, co všechno musíte umět zvládnout?
Praha je v  tomhle docela specifická, skoro 
vždycky je tam první PČR, oni mají specia-
lizovanou hlídku (PMJ – pohotovostní moto-
rizovaná jednotka), která je stále v terénu a je 
na místě zpravidla první. Pak máme to velké 
štěstí, že pražská ZS je na vysoké úrovni a vět-
šinou přijíždějí jen velmi krátce po nás. Tak-
že první pomoc my provádíme velice krátce 
a přebírá to ZS. My se pak můžeme soustředit 
jen na tu technickou část. Musím říct, že ty-
hle tři složky v Praze opravdu perfektně spo-
lupracují.

Když zazní poplach, jak rychle musíte vyjet, 
jak rychle být na místě?
V rámci plošného pokrytí tam jednotka musí 
být do 20 minut, my tady na stanici máme na 
výjezd 2 minuty.

Při výjezdu asi máte jen základní informa-
ce, co se stalo. Říkáte si už v  autě, co, jak 
a kdo bude dělat?
Už když zazní poplach, tak operátor už vytě-
žil ohlašovatele a my mám dostatečné infor-
mace. V  autě nám vyjede příkaz k  výjezdu, 
kde máme vše potřebné. Ale už když jdeme 
do auta, přemýšlíme, co to bude, co nás tam 
čeká, s  čím asi budeme pracovat. Ze zkuše-
nosti si už pamatuješ řadu ulic, domů apod., 
takže si líp dokážeš představit situaci.

Takže už v autě si říkáte, co, kdo apod.?
Jasně. Všechno tady je o  tom, že to máš na-
cvičený. Máš určitý vzorce a ti kluci už vědí, 
co po nich budeš chtít. Je to jako se sportov-
ním týmem, v  každé situaci už všichni tuší, 
jak to asi bude vypadat a  co po nich velitel 
bude chtít. Je to i tak, že podle toho, na jakém 
autě jsou, už tuší, co asi budou dělat. Už podle 
toho, kolikáté auto jede v  řadě, je dáno, čím 
se na místě zásahu bude zabývat. Např. při 
požáru bytu bude osádka prvního auta dělat 
hasební útok vnitřkem domu, po schodišti, 
druhé auto bude spolupracovat se žebříkem 
a bude dělat útok venkem, třetí se bude starat 
o záchranu a evakuaci osob, odvětrání apod. 
Dokonce i místo, kde hasič v autě sedí, určuje 
jeho úlohu při zásahu.

Jsou zásahy, které nemáš rád? Samozřejmě 
je mi jasné, že v principu asi žádný, vždy jde 
o  zdraví, o  život, ale který ti vadí více než 
ty ostatní?
S nadsázkou říkáme, že není malých výjezdů. 
Výjezdy na spuštěné čidlo CO nepatří zrov-
na k oblíbeným, zpravidla jde o zanedbanou 
údržbu čidla, lidé si nevyměňují baterie.

A  obráceně, existuje zásah, na který se tě-
šíš? Napadá mě klasická „záchrana“ kočky 
na stromě…
Při výjezdu není něco, na co se těšíš a na co 
ne. Ale já mám největší radost, když se to 
mým klukům povede, když jsou spokojený, že 
vědí, že udělali dobrou věc, a je dobrá nálada 
v týmu, tak z toho já mám největší radost.

Když jsem se doma chlubil, že s tebou budu 
dělat rozhovor, tak syn hned vystřelil, ze-
ptej se ho, jak se dostat do USAR týmu (Ur-
ban Search and Rescue Team), tak jak? Co je 
to vlastně za odřad, jak říkáme my amatéři, 
oddíl? Vnímám to jako repre mezi hasiči.
USAR tým se rekrutuje z  jednotek pražských 
hasičů, druhý segment je z ostravských hasičů, 
dohromady tvoří tzv. těžký odřad, ale můžou 
jet i  samostatně jako střední odřad. Do týmu 
se dostanou ti nejzkušenější, takže si tě velitelé 
vyhlídnou a  zkoušejí si tě. Ano, AJ být musí, 
min. v prvním stupni státní zkoušky. Nutný je 
ale říct, že to můžou být lidi, kteří dokáží udě-
lat něco navíc. Jsou to lidi, kteří celý den dřou, 
jsou mokrý, špinavý atd., pak za tebou přijde 
šéf a řekne, potřebuju odnést bedny, tak ty lidi 
musí jít a udělat to, ale ten tým funguje tak, že 
když jim tohle řekneš, tak se nezvednou dva, 
ale jdou všichni. Takovýhle lidi tam musí být.

V  televizi vidím skoro pokaždé, když se 
stane neštěstí, že to trvá poměrně dlouho, 

než postižená země požádá o  vaše vyslání. 
Co děláte v tomto čase, co se ti honí hlavou? 
Logicky mi přijde, že každá hodina zna-
mená menší šanci na úspěch, tedy nalezení 
přeživších.
USAR tým musí být klasifikován u  EU. 
V okamžiku, kdy vznikne neštěstí, tak se tým 
dá do pohotovosti, obvolají se členové, kteří 
jsou schopni se začlenit a vyjet. V okamžiku, 
když postižená země požádá o pomoc, tak se 
vyjede. Samozřejmě ta země musí požádat, 
mohou tam být různé politické vlivy, záleží 
na vzdálenosti, jak rychle tam můžeme být, 
záleží i na tom, kolik a v jakém pořadí se tam 
týmy přihlásí.

Jsi velitelem čety, co to znamená, za co/koho 
odpovídáš, o čem rozhoduješ? Máte v týmu 
i statika, je to taková tvoje pojistka?
Ano, velitel čety odpovídá za nasazení a tak-
tiku zásahu na sutině. Ale statik není jediný, 
s kým spolupracuješ, máš tam ještě šéfa kyno-
logů, chemika, safety officera. Tyhle lidi tvoří 
základ velení a ty hodnotíš ty informace a na 
základě toho se rozhodneš o taktice nasazení. 
Konzultuješ to ještě s velitelem družstva, zda 
to akceptuje, zda je to realizovatelné, najdeš 
takový kompromis, a pak to prostě uděláte.

Jak dokážeš pracovat s  logickým tlakem 
místních obyvatel, abys poslal své kolegy do 
nebezpečných míst?
Tohle není jednoduché, musíš s  tím umět 
zacházet, je to prostě o  zkušenostech, abys 
dokázal zhodnotit informace, aby tým byl 
efektivní, abys neměl zraněný. Na tohle není 
pořádná odpověď. 

Dovedu si představit, to je spíš řečnický ob-
rat, asi nedovedu, radost, když najdete pře-
živšího, protože se to asi bohužel nestává 
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tak často. Posunete v  takovém případě čas 
na odpočinek a „jedete“ dál?
Máš pravdu, kluci nechtějí střídat, chtě-
jí to dodělat. Když vidím, že ho za 20 
min. vyndají, tak to posunu, ale když je 
to delší, tak musíš hlídat tým, aby se ne-
unavil a  byl schopen dalšího nasazení.  
Většinou máme 6hodinový cyklus spánek/zá-
sah, který dokážeme zvládnout. 

Kterých zásahů v  zahraničí ses zúčastnil, 
a který považuješ za nejúspěšnější, a proč? 
Byla jich řada, k  těm nejzajímavějším patří 
Libanon a Turecko. Našemu týmu se podařilo 
vyprostit dva přeživší, tři našli psovodi s dal-
ším zahraničním týmem. 

Ano, nedílnou součástí týmu jsou i psi, jak 
je trénujete? 
V Čechách je docela hodně zájmových klubů, 
které trénují záchranářské psy, hrubě rozděle-
no, jsou to plošný, sutinoví, vodní záchranáři. 
Pak jsou profesionálové, PČR, MP, HZS. Suti-
nové vyhledávání spadá pod HZS, a my dva-
krát do roka pořádáme cvičení, kam se lidé 
z těchto složek, ale i civilové, mohou přihlásit, 
ti, kteří si troufají splnit zkoušku u GŘ HZS. 
A  ten, kdo zkoušku zvládne, je na tři roky 
oprávněn spolupracovat s HZS při vyhledává-
ní, u nás i v zahraničí. 

Je nějaké plemeno, které je pro vyhledávání 
osob nejvhodnější, oblíbené mezi psovody?
Je to trochu sezonní  Dřív měli všichni bel-
gičáky, pak border kólie a  teď mi přijde, že 
jsou preferovaní ohaři. 

Pojďme k  veselým věcem, jsi dřevorubec, 
a  to superúspěšný, vícenásobný mistr Ev-
ropy. Ale když jsem se díval na tvé dřevo-
rubecké úspěchy na internetu, tak záznamy 
končí v  roce 2017. Stále se tomuto sportu 
věnuješ?

Máš pravdu, se sportovním 
dřevorubectvím jsem skončil 
s  Covidem. Soutěžil jsem ve 
dvou kategoriích, Stihl Tim-
bersport a  pak Euro Jack, 
v obou kategoriích mám titul 
mistra Evropy, v  Euro Jack 
pak v  posledních šesti nebo 
sedmi letech jsem byl vždyc-
ky na bedně.

Proč už tedy nezávodíš? 
Ke konci jsem se už trápil 
s  těma mladýma klukama, 
porážel jsem je jen proto, že 
nedělám tolik chyb. Až si to 

i oni „srovnají v hlavě“, budou velice úspěšní.

Jak jsi s tím začal? 
Dříve jsem hrával hokej, ale měl jsem vážnější 
zranění a výkony už nebyly takové, na Euro-
sportu jsem viděl tenhle sport a zalíbilo se mi 
to, tak jsem začal trénovat.

Odpovídáš velice skromně, jako ostat-
ně na všechno, na co se tě ptám, ale ty ses 
stal hned první rok mistrem ČR. Kdo tě to 
všechno naučil?
Začal jsem trénovat sám, podle videa. Díval 
jsem se na ty nejlepší, zkoušel jsem to dělat 
jako oni, pak jsem se sám natáčel a  hledal 
chyby. 

Davide, s tebou je to těžký, řekni, kolikrát týd-
ně jsi trénoval, takhle si půlka lidí bude mys-
let, že ses stal mistrem na gauči u televize 
Jen video to nebylo, v prvním roce jsem tré-
noval čtrnáctkrát týdně. Ráno jsem běhal, od-
poledne sekal.

Tak, teď je každému jasné, že to nebylo jen 
tak. Práce se dřevem je pro tebe „jen“ sport, 
nebo máš bližší vztah k přírodě?
Sportovně to už nedělám, ale jako koníček stá-
le těžím dřevo, baví mě to, přírodu mám rád. 

Hoří, hoří, hoří, bliká nápis na světelném boxu 
v Davidově kanceláři, z reproduktoru je slyšet 
siréna a následně hlášení „Pozor, výjezd! Ote-
vření bytu pro PČR, vyjede 2. družstvo, uli-
ce…“.

Nejsem odborník, ale vím, že se soutěží 
v  různých disciplínách, udělat si cestu po 
kmeni, nahoře odseknout pařez, sekání pa-
řezu mezi nohama, řezání stejných kotoučů 
z  kmene motorovou pilou, ruční pilou, ja-
kou jsi měl nejraději?

Nejraději jsem měl tree toping, to lezeš po holém 
stromě do 10 m, na nohou máš mačky, a nahoře 
motorovkou odřezáváš kolečka. Ale musíš umět 
dobře všechny, protože v každé disciplíně sbíráš 
body za to, kolik porazíš soupeřů, takže když 
chceš vyhrát, musíš být vždycky do 5. místa.

Je pravda, že používáš kovové ponožky? 
Ano, je to, jako mají řezníci zástěry, rukavice, 
jako měli rytíři košile. 

Jestli se můžu zeptat i na osobnější věci – co 
děti, jdou ve tvých šlépějích?
Mám tři děti, ale především dcera je po mně, 
má ráda jezdecký sport a jde si cílevědomě za 
svým. Úplně se do toho zbláznila a investuje 
do toho všechen volný čas. 

Předpokládám, že tvoje manželka věděla, 
co čeho s  tebou jde, ale přesto, asi pro ni 
není snadné tě vidět v televizi na letišti, jak 
se připravuješ k odletu.
Nevím, musíš se jí zeptat 

Jak relaxuješ, tedy čistíš hlavu? 
Těžím dřevo, mám traktor, jsem v  přírodě. 
Jsem taky myslivec, takže zase les a příroda.

U nás je silná myslivecká základna, chlapy 
bude zajímat, co jsi letos střelil? 
V letošní sezoně mám uloveno pět kusů čer-
né, dva kusy siky a lišku.

Ptal jsem se na to, jak být členem USAR 
týmu. Jak se stát dobrým hasičem?
Dělají se poměrně náročné testy, psychické 
a fyzické. Z deseti lidí vyberou jednoho. Pak 
jde i o to, aby u práce vydržel. Jsem rád, když 
mi sem přijdou mladý kluci, dá se s nimi dob-
ře pracovat. Je na nich vidět chuť a nadšení, to 
pak nabíjí i mě. 
Ještě bych rád pozdravil všechny, co mě znají, 
spolužáky. Rád na svoje rodiště vzpomínám, 
prožil jsem tam opravdu pěkné dětství. Takže 
zdravím, všechny, no, hlavně holky  

Mám ještě jednu otázku, musím jít dolů po 
schodech? 
Ne.

Davide, děkuju za rozhovor, je pro mě 
opravdu velká čest, setkat se s  někým, 
kdo zachraňuje lidské životy. S  jisto-
tou říkám, poděkování a  obdiv ti míří 
i  od všech obyvatel Popoviček, Nebřenic 
a Chomutovic!

Václav Škorpil
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 KONTAKTY 
OBECNÍ ÚŘAD 

Obecní úřad Popovičky se sídlem v Chomutovicích 
K Rybníku 12, 251 01 Chomutovice 
IČ: 00640131
 
Číslo účtu: 16822201/0100 
Datová schránka: 9vfakxa 
T: 323 637 123 E: obec@popovicky.cz 
www.popovicky.cz 
facebook.com/obecpopovicky

Úřední hodiny 
Pondělí: 7.00–12.30    13.30–16.00 
Úterý:    7.00–10.00    17.00–19.00 
Středa:  7.00–12.00

Vedení obce 
Starosta: Jaroslav Švehla
M: 723 814 131  E: jaroslav.svehla@popovicky.cz
Agenda: Hasiči, Krizový a povodňový plán, Digitalizace obce, Komunikace za 
obce, Rozpočet obce, Smluvní záležitosti TSP, Obecní web

Místostarosta: Ing. Alexander Tuháček  
M: 603 400 657  E: alexander.tuhacek@popovicky.cz
Agenda: Územní plán, Pozemní komunikace, Stezky a chodníky, Rozpočet obce, 
Sezonní údržba obce, Zeleň

Člen zastupitelstva: Petr Kvarda 
M: 776 688 802  E: petr.kvarda@popovicky.cz
Agenda: Veřejné osvětlení, Komunální odpad, Voda – vodné a stočné, Předseda 
finančního výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Kateřina Marounková
M: 732 326 331  E:  katerina.marounkova@popovicky.cz
Agenda: Kulturní a společenské akce, Rozpočet obce, Časopis, Člen finančního 
výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Jaroslav Richter 
M: 724 563 153  E: jaroslav.richter@popovicky.cz
Agenda: Stavební záležitosti, Obecní policie, Člen finančního výboru

Člen zastupitelstva: Mgr. Helena Dražanová 
M: 603 554 719  E: helena.drazanova@popovicky.cz
Agenda: Smluvní záležitosti obce, Dětské hřiště a sportoviště, Školství, 
Předsedkyně kontrolního výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Radka Kučerová 
M: 603 402 579  E: radka.kucerova@popovicky.cz
Bez agendy 

Referentka OÚ
Asistentka starostky, ověřování listin a podpisů, výpisy ze systému Czech POINT: 
Magdalena Lehovcová 
M: 601 555 177
E: magdalena.lehovcova@popovicky.cz

MĚSTSKÝ ÚŘAD V ŘÍČANECH
Masarykovo náměstí 53/40, 251 01 Říčany 
T: 323 618 111 – ústředna 
E: podatelna@ricany.cz

POŠTA DOBŘEJOVICE
Na Návsi 3, 251 01 Dobřejovice
T: 954 225 170

OBECNÍ POLICIE VESTEC
T: 702 277 227 str. Radek Bus 
E:  radek.bus@opvestec.cz
 

RESTAURACE/ OBCHOD 
Park Hotel Popovičky 
Ke Kostelu 13, Popovičky
T: 240 201 120 E: info@parkhotelpopovicky.cz

La Bottega Oaks Deli Bistro 
Nebřenice 30, 251 01 Popovičky
M: 703 150 150 E: delibistro@oaksprague.cz

SBĚRNÉ MÍSTO BIOODPADU 
Chomutovice, Ve Struhách (od OÚ směr lom), 
Popovičky (stezka 200 m za autobusovou zastávkou)

SBĚRNÝ DVŮR DOBŘEJOVICE
Zařízení se nachází u silnice Praha–Říčany, křižovatka Dobřejovice–Herink,
100 m ve směru na obec Herink
T: 603 168 974, E: sddobrejovice@seznam.cz, www.sbernydvurdobrejovice.cz

Místní zpravodaj pro Popovičky, Nebřenice a Chomutovice vydává obec Popovičky. Pověřený zástupce OÚ Jaroslav Švehla, odpovědná redaktorka  
Marti na Tuháčková, DTP: Martin Kökeny, Tisk: PRINT PRODUKCE PRAHA s.r.o., Distribuce OÚ Popovičky, náklad 230 ks, Evidenční číslo MK ČR E 23326

Přehled kulturních 
akcí v Popovičkách 
na rok 2024

27. 1. Masopust 
  sraz u OÚ, masopustní průvod vesnicemi zakončený 

pohoštěním 

2. 3. Karneval 
 dětský karneval na sále v hostinci v Petříkově  

13. 4. Jarní úklid obcí  
  sraz u ČOV Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo 

u hřbitova v Popovičkách

30. 4. Pálení čarodejnic 
 u rybníka Ve Struhách 

7. 6. Noc kostelů 
  včetně prohlídky nového zvonu 

kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

15. 6. Huntovický útok  
  hasičská soutěž u rybníka Ve Struhách 

30 .6. Loučení se školním rokem  
  na náměstí OAKS Prague v Nebřenicích 

10. 8. Posezení u grilovaného prasátka 
  Chomutovice u hasičárny

24. 8. Poutní mše svatá ke cti svatého Bartoloměje 
  kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

14. 9. Rozloučení s létem  
  pergola u dětského hřiště Na Stádlech – hudba 

a pohoštění 

říjen Špacír  
  procházka okolními obcemi Dobřejovice, Modletice, 

Herink a Popovičky

říjen  Sázení stromů  
  pokračování sázení stromů s www.sazimestromy.cz

2. 11. Lampionový průvod  
  sraz u OÚ, pohoštění u dětského hřiště Na Stádlech 

9. 11.  Podzimní úklid obcí  
  sraz u ČOV Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo 

u hřbitova v Popovičkách

5. 12. Mikulášská nadílka  
  na náměstí OAKS Prague v Nebřenicích 

7. 12. Sousedské posezení  
  zámecký sál v Modleticích – doprava tam a zpět 

zajištěna

15. 12. Adventní setkání a koncert v kostele 
  Chomutovice na návsi / kostel sv. Bartoloměje 

v Popovičkách 

24. 12. Štědrovečerní půlnoční mše 
  kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 



Německé solární elektrárny pro váš dům
Kvalita na prvním místě

Při prodeji, montáži a kompletním zprovoznění
fotovoltaických elektráren pro rodinné domy a

firemní budovy, včetně administrativy potřebné k
připojení a vyřízení dotace, poskytujeme stejnou

službu v ČR, Německu a Rakousku. Našimi partnery
jsou německé firmy HM-PV z bavorského

Grafenkirchen, Sonnen GmbH a Solarwatt Dresden.

Každá elektrárna je originální výrobek. Podle
individuálních podmínek domu, spotřebičů a celkové
energetické náročnosti, přizpůsobujeme elektrárny

podmínkám v místě realizace.

Veškeré komponenty nakupujeme od německých a
rakouských firem a jsou k dispozici skladem v naší

centrální provozovně.

Novotný elektronik založil Zbyněk a Pavel Novotný 
v roce 1991.

NOVOTNÝ elektronik
Všechromy 89, D1 - Exit 15

608149458 
zbynek.novotny@novotnyelektronik.cz

nemeckesolarnielektrarny.cz

STARTUJEME 
ROZVOZ 

NEAPOLSKÉ PIZZY
už po prvním soustu se zamilujete

NEAPOLSKÉ PIZZY

• naskenujte QR kód
•  stáhněte si věrnostní 

kartu
• objednávejte online

Dubová 30, Popovič ky, 
+420 703 150 150

delibistro.oaksprague.cz
 labottegaoaks


